
Szerencs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete

Szám: JZI/155-1/2024.

Jegyzőkönyv
Szerenes Város Önkormányzata Képviselő-testületének

2024. november 20-i rendkívüli, nyilvános üléséről

Jelen vannak: Kiss Attila, Bárányné Balogh Melinda, Dr. Bobkó Géza, Dr. Brugoviczky Zsolt,
Danyi László, Kun Dávid, Rábainé Végh Anett, Uray Attila, Varkoly Adám, a képviselő-testület
tagjai

Meghívottak: Megjelent:
Dr. Béni Gyula -jegyző igen
Dr. Ináncsi Tünde - a Szerencsi Járási Hivatal vezetője nem
Szabó Arpád - a Szerencsi Tankerületi Központ igazgatója nem
Czili Ádrienn - Humán és Igazgatási Iroda vezetője nem
Takácsné Szabados Mária - Humán és Igazgatási Iroda helyettes vezetője nem
Kovács Enikő - Gazdálkodási és Városfejlesztési Iroda, irodavezetője igen
Szabó Lászlóné - a Gazdálkodási és Városfejlesztési Iroda helyettes vezetője nem
Fazekas László - Informatikai vezető nem
Kecskésné Nagy Edit - a Szerencsi Ovoda és Bölcsőde igazgatója nem
Takács Mihály István - a Szerencsi Városüzemeltető Non-profit Kit ügyvezetője nem
Tóth István - a Szerencsi Városgazda Non-profit KR ügyvezetője nem
Dr. Sipos Attila - az ESZEl Alapszolgáltatási Központ igazgatója nem
Majoros Judit - a Zempléni Múzeum igazgatója nem
Király Judit - a Szerencsi Művelődési Központ és Könyvtár igazgatója nem
Dr. Koncz Zsófia - Kulturális és Innovációs Minisztérium családokért nem

felelős államtitkára
Nagy István - Szerencsi Hírek Szerkesztősége igen
Farkas Beáta - jegyzőkönyvvezető igen

Kiss Attila polgármester köszönti a rendkívüli ülésen megjelenteket. A jelenléti ív alapján
megállapítja, hogy a 9 képviselőből mindenki jelen van, a testület határozatképes, az ülést
megnyitja. Javasolja, hogy a jegyzőkönyv hitelesítője Danyi László képviselő legyen.
Szavazásra bocsátja javaslatát.

SZAVAZÁS
Képviselők száma: 9 fő
Jelen van: 9 fő
Szavazott: 9 fő
Igen szavazat: 9
Nem szavazat: O
Tartózkodás: O

A Képviselő-testület 9 igen, O nem szavazattal, O tartózkodás mellett az alábbi döntést hozza:

Szerenes Város Önkormányzata Képviselő-testületének
140/2024. 9(1.20.) határozata
a jegyzőkönyv-hitelesítő megválasztásáról
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Szerencs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2024. november 20-i rendkívüli
ülésénekjegyzőkönyv-hitelesítójévé Danyi László képviselőt választja meg.

Kiss Attila polgármester javaslatot tesz az ülés napirendjére a meghívó szerint tekintettel arra,
hogy rendkívüli ülés van.

Mephívó. javasolt napirend:
1) Előterjesztés Szerencs Város Önkormányzat és intézményei fizetési-számlavezetőjének

megválasztásáról és a hozzá kapcsolódó folyószámla hitelkeret szerződés megkötéséről
Előterjesztő: Kiss Attila polgármester
Tárgyalta: Pénzügyi Bizottság

2) Előterjesztés „Szerencs városért” elnevezésű közérdekű kötelezettségvállalás
szervezéséről
Előterjesztő: Kiss Attila polgármester
Tárgyalta: Pénzügyi Bizottság

Kiss Attila polgármester szavazásra bocsátja a napirend elfogadását.

SZAVAZÁS
Képviselők száma: 9 fő
Jelen van: 9 fő
Szavazott: 9 fő
Igen szavazat: 9
Nem szavazat: O
Tartózkodás: O

A Képviselő-testület 9 igen, O nem szavazattal, O tartózkodás mellett az alábbi döntést hozza:

Szerenes Város Önkormányzata Képviselő-testületének
141/2024. (XL 20.) határozata
a napirend elfogadásáról

Szerencs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2024. november 20-i rendkívüli
ülésének napirendjét az alábbiak szerintfogadja el:

1) Előterjesztés Szerencs Város Önkormányzat és intézményei Jizetési
számlavezetójének megválasztásáról és a hozzá kapcsolódó folyószámla hitelkeret
szerződés megkötéséről
Előterjesztő: Kiss Attila polgármester
Tárgyalta: Pénzügyi Bizottság

2) Előterjesztés „Szerencs városért” elnevezésű közérdekű kötelezettségvállalás
szervezéséről
Előterjesztő: Kiss Attila polgármester
Tárgyalta: Pénzügyi Bizottság



1. Előterjesztés Szerenes Város Önkormányzat és intézményei fizetési
számlayezetőjének menálasztásáról és a hozzá kapcsolódó folyószámla hitelkeret
szerződés meEkötéséről

Előterjesztés: a jegyzőkönyv mellékletét képezi

Kiss Attila polgármester az előadói asztalhoz szólítja Kovács Enikő irodavezetőt, és kéri
ismertesse a napirendi pont címét.

Kovács Enikő, a Gazdálkodási és Városfejlesztési Iroda vezetője: A napirendi pont címe:
Előterjesztés Szerencs Város Önkormányzat és intézményei fizetési-számlavezetőjének
megválasztásáról és a hozzá kapcsolódó folyószámla hitelkeret szerződés megkötéséről. Az
államháztartásról szóló törvény rendelkezik arról, bogy az önkormányzatok, nemzetiségi
önkormányzatok, társulások megválaszthatják fizetési számlavezetőjüket. Szerencs Város
Onkormányzata esetében az OTP Bank Nyrt. az, aki a fizetési számlavezető intézet. Az 1.
táblázatban látszik, bogy 2023 évben milyen banki költségek keletkeztek, ez nagyságrendileg
34 millió forint. Ebből 17 millió forint a hitelkamat költsége, banki költség szintén ugyanennyi.
A takarékos gazdálkodás érdekében a felülvizsgálat során igyekeztek kedvezőbb kondíciókat
keresni’ Ilyen ajánlatot MBH Bank nyújtott be. Nagyjából 50 %-kal csökkentette a kondícióit,
illetve vannak olyan tételek, amelyeknél ezt ingyenessé is tette. A jogszabályi feltételeket,
illetve a banki szerződésben foglaltakat figyelembe véve 30 napos felmondási idővel
rendelkeznek. A Magyar Allamkincstár felé is 30 napos bejelentési határidő van az esetleges
váltás esetén. Javaslatuk szerint 2025. január 1-jétől szeretnék a váltást bevezetni. A márciusi
adóbevételek is már az új számlákra érkeznének egy előzetes kiértesítés alapján. A döntéshozók
számára kiküldték ajelenlegi banki kondíciókat, valamint az MBR Bank indikatív ajánlatát. A
feltüntetett adatokból két tételt emel ki. Az egyik az átutalás, ahol 75%-os csökkenés látható, a
másik a forint készpénz felvétel. Ez azért fontos, mert minden hónap elején a
közfoglalkoztatásban érintetteknek ilyen módon történik a kifizetés. A 4,5 millió forint
készpénzfelvétel jelenleg 63 ezer forintot jelent, plusz a tranzakciós illeték. A most kapott
ajánlat szerint 4500 forint. Erzékelhető a jelentős különbség. A másik táblázat a folyószámla
hitelkeretről szól. Jelenleg 250 millió forint a hitelkeret. A mostani ajánlatban 200 millió forint
hitelkeretet kértek. Itt a BUBOR-tól szintén nem tudnak eltekinteni. Ez egy bankközi kamatláb.
Ezt a Magyar Nemzeti Bank teszi közzé minden nap 11 órakor. Az ajánlatban 0,75%-kal
kevesebb a felszámított kamat. Illetve a jelenlegi kondícióban van egy rendelkezésre tartási díj,
ami jelenleg be a most kapott ajánlatban 000. A jelenlegi szerződés szerint ingatlanfedezet is
van, ez az uszoda. A most kapott ajánlatban nem kérnek ingatlanfedezetet.

Kiss Attila polgármester: Az irodavezetőtől kértek egy nagyságrendi számítást, hogy az
esetleges bankváltás mennyi megtakarítást jelenthet. Ez 3-5 millió forintotjelenthet egy évben.
Nyilván a tranzakciók, és a pénzforgalom nagyságától függ, százalékosan a 3 millió forint 8%-
ot, az 5 millió forint 15%-ot jelentene. A város jelenlegi helyzete nem engedi meg, hogy
nagyvonalúak legyenek, ezért javasolja, hogy minden forintért hajoljanak le, próbálják
lecsökkenteni a költségeket ezzel a néhány millióval is. A nem nyilvános táblázatokat is közzé
fogják tenni, amennyiben megkötésre kerül a szerződés. A döntéshozók számára kiküldték még
az MBH Bank Nyrt. ajánlatát, amely alapján elkészültek az összehasonlító táblázatok. A
továbbiakban pontonként ismerteti a határozati javaslatot. A folyószámla-hitelkeret azért 200
millió forint összegű, mert ő erre kért ajánlatot. Amennyiben elkerülhetetlen lehet az összegen
emelni, ugyanúgy ingatlanfedezet nélkül. A Gazdálkodási és Városfejlesztési Irodának nagyon
sok feladata lesz, hogy az esetleges váltással járó ügyintézési feladatot határidőben elvégezze.



Várhatóak még egyéb döntések is, ezek a két nemzetiségi önkormányzathoz, a két
önkormányzati tulajdonban álló Kft-hez, valamint a kistérségi társuláshoz kapcsolódik.

lJray Attila képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: A bizottság támogatja a határozati
javaslat elfogadását.

Kiss Attila polgármester megnyitja a napirend vitáját, várja a kérdéseket.

Dr. Bobkó Géza képviselő arra kíváncsi, hogy a Szántó J. Endre Egyesített Szociális és
Egészségügyi Intézet bár önkormányzati tulajdonban áh, de mégis külön gazdálkodik, egy
esetleges bankváltáshoz szükséges-e a képviselő-testület külön döntése?

Kiss Attila polgármester: Nem.

Dr. Bobkó Géza képviselő: Nyitottak ezen a téren, amennyiben kedvezőbbek az ajánlatok.

Kiss Attila polgármester: A mai döntéssel mivel az ESZEl is az önkormányzat egyik
intézménye — az ő esetükben is megtörténik a váltás. A két önkormányzati cégre nem
vonatkozik a határozathozatal, ezért a november 28-i testületi ülésre hozzák be az előterjesztést
a tulajdonosi döntésre. A bank külön megküldi majd az ajánlatot a két nemzetiségi
önkormányzatra, a két Kft-re, valamint a kistérségi társulásra is. Bíznak benne, hogy
mindenkinek kedvezőbb ajánlatot küldenek, és egységesen tudják majd kezelni az
önkormányzat és intézményei, valamint az ide kapcsolódó számlavezetéseket. Van-e további
kérdés?

Kun Dávid képviselő: Az önkormányzat kért-e be más banktól is indikatív ajánlatot? Vannak
e konkrét elképzelések a pénzügyi, valamint egyéb takarékosságra vonatkozóan, mert
elhangzott, bogy intézkedések szükségesek.

Kiss Attila polgármester: A közbeszerzési hatóság elnökének erre az évre vonatkozó
tájékoztatója szerint ez a tevékenység nem közbeszerzés köteles, Ugyanis az uniós értékhatárok
szerint kell elbírálni ezt a fajta beszerzést, méghozzá a közbeszerzési törvény 5.* (1) bekezdés
a) és b) pontja szerint nem éri el ez a beszerzés azt az értékhatárt, amely szerint közbeszerzést
kellene lefolytatni. Nyilvános hirdetményekből próbáltak tájékozódni, hogy melyek az olcsóbb
bankok. Az, hogy öt év múlva melyik lesz az olcsóbb bank, még nem tudják, de ha két év múlva
lesz ettől is olcsóbb, akkor váltani fognak. Az MBH Bank az elmúlt másfél évben 1200
önkormányzattal kötött szerződést nyilván azért, mert nagyon jó kondíciókat kínálnak. A bank
honlapján is fent van a hirdetmény, de ők még ettől is kedvezőbb kondíciókat kaptak, mert
kértek egyedi indikatív ajánlatot. A kiindulási pont a jelenlegi OTP szerződés volt, amelyet
összevetettek az MBH Bank honlapján található hirdetménnyel, majd konkrét egyedi ajánlatot
kértek be. Megkérdezte az irodavezetőt, hogy az elmúlt években foglalkozott-e valaki hasonló
kérdéssel, bankváltással, mert Úgy látszik, hogy ezzel is meg lehet takarítani néhány millió
forintot. Nem ő szeretné erre a választ megadni, ezért szólítja az irodavezetőt.

Kovács Enikő irodavezető: Másfél éve dolgozik az önkormányzatnál ez idő alatt tudomása
szerint nem történt ilyen.

Kiss Attila polgármester várja a hozzászólásokat.



Dr. Bobkó Géza képviselő: Emlékeztet arra, hogy a korábbi években meg volt határozva, hogy
csak az OTP-vel köthetnek szerződést az önkormányzatok. Most, hogy nyilván kedvezőbb
konstrukciók vamiak, nem mindegy, milyen banki költséggel lehet számolni. Eddig választási
lehetőség nem volt.

Kiss Attila polgármester további kérdés, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátja a
határozati javaslatot.

Döntési javaslat:
Szerencs Város Onkormányzata Képviselő-testületének

/2024. ( ) határozata
Szerencs Város Onkormányzata és intézményei fizetési számlavezetőjének
megválasztásáról és a hozzá kapcsolódó folyószámla hitelkeret szerződés megkötéséről

1. Szerencs Város Önkormányzata, a részére az MBH Bank Nyrt. által 2024. 11. 1 I-én
megküldött GVI/245-1/2024 iktatószámú ajánlata alapján, az abban leírt feltételekkel
Szerencs Város Önkormányzata és intézményei esetében dönt a folyószámla szerződés
és a folyószámla hitelkeret szerződés megkötésről az MBH Bank Nyrt-vel.

2. Felhatalmazza a polgármestert, hogy a 2025. január 1. napjától határozatlan időtartamra
megkötendő fizetésiszámla-szerződést, valamint a hozzá kapcsolódó, 2025. január 2.
2025. december 31. időtartamra szóló, 200.000.000.- HUF összegű folyószámla
hitelkeret, illetve biztosítéki szerződéseket az MBH Bank Nyrt-vel megkösse.

3. Utasítja a Szerencsi Polgármesteri Hivatal Gazdálkodási és Városfejlesztési Iroda
vezetőjét, hogy a folyószámlahitel felvételét/törlesztését, valamint aimak kamatterhét, a
számlavezetés és a kapcsolódó szolgáltatások díját az Önkormányzat 2025. évi
költségvetésébe tervezze be.

4. A Polgármester és a Gazdálkodás és Városfejlesztési Iroda vezetője gondoskodjon a
korábbi hitelintézeti szerződések felmondásáról.

5. Felhatalmazza a Polgármestert, intézkedjen a Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegyei
Allamkincstár felé a hitelintézet változás bejelentéséről.

Felelős: polgármester
Határidő: 2024. december 31.

SZAVAZÁS
Képviselők száma: 9 fő
Jelen van: 9 fő
Szavazott: 9 fő
Igen szavazat: 8
Nem szavazat: O
Tartózkodás:

A Képviselő-testület 8 igen, O nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett az alábbi döntést hozza:
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Szerencs Város Önkormányzata Képviselő-testületének
142/2024. (XJ.20.) határozata
Szerencs Város Onkormányzata ás intézményeiJizetési számlavezetójének megválasztásáról
ás a hozzá kapcsolódó folyószámla hitelkeret szerzó’dés megkötéséről

1. Szerencs Város Önkormányzata, a részére űz MBH Bank Nyrt. által 2024. ii. Ii-én
megküldött GVJ 245-1 2024 iktatószámú ajánlata alapján, az abban leírt feltételekkel
Szerencs Város Önkormányzata és intézményei esetében dönt afolyószámla szerződés
és afolyószámla hitelkeret szerződés megkötésről űz MBH Bank Nyrt-vel.

2. Felhatalmazza a polgármestert, hogy a 2025. január 1. napjától határozatlan
időtartamra megkötendó’Jizetésiszámla-szerződést, valamint a hozzá kapcsolódó, 2025.
január 2. 2025. december 31. időtartamra szóló, 200.000.000.- HUF összegű
folyószámla-hitelkeret, illetve biztosítéki szerződéseket az MBH Bank Nyrt-vel
megkösse.

3. Utasítja a Szerencsi Polgármesteri Hivatal Gazdálkodási és Városfejlesztési Iroda
vezetójét, hogy afolyószámlahitelfelvételét törlesztését, valamint annak kamatterhét, a
szám lavezetés és a kapcsolódó szolgáltatások d(ját az Önkormányzat 2025. évi
költségvetésébe tervezze be.

4. A Polgármester és a Gazdálkodás és Városfejlesztési Iroda vezetóje gondoskodjon a
korábbi hitelintézeti szerződésekfelmondásáról.

5. Felhatalmazza a Polgármestert, intézkedjen a Borsod-A baúj-Zemplén Vármegyei
Allamkincstár felé a hitelintézet változás bejelentéséről.

Felelős: polgármester
Határidő: 2024. december 31.

2. Előterjesztés „Szerencs városért” elnevezésű közérdekű kötelezettséavállalás
szen’ezéséről

Előterjesztés: a jegyzőkönyv mellékletét képezi.

Kiss Attila polgármester kéri az irodavezetőt, hogy maradjon az előadói asztalnál. A most
következő napirend szokatlan, újszerű. Kéri az irodavezetőt, ismertesse a napirend címét, és
szakmai tartalmát, amelyet majd kiegészít.

Kovács Enikő irodavezető: A napirend címe: Előterjesztés „Szerencs városért” elnevezésű
közérdekű kötelezettségvállalás szervezéséről. Az októberi testületi ülésen tájékoztatást adtak
arról, hogy az önkormányzat likviditási problémákkal küzd, rengeteg kifizetetlen számla van.
A bevételi oldalon nem érkeztek be a források, amelyeket év elején a költségvetésbe
beterveztek. Az egyik ilyen a 90 millió forintos betervezett ingatlanértékesítés, amelyből 2-3%
teljesült. A másik pillér a pályázatokhoz előfinanszírozásához kapcsolódik, amelyek realizálása
nem történt meg. Két pályázat esetében tudják, hogy nem is fog megtörténni, a többi
bizonytalan. A harmadik pillér a jelentős hitelintézeti adósság. Ebből adódóan a költségvetés a
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kiadási oldal irányába billent cl, míg a bevételek nem teljesültek időarányosan, a kiadások igen.
A szállítói tartozások növekednek, jelenleg 120 milliónyi a tartozás, ebből 15 millió a még le
nem járt. Erezhető, hogy a város önkormányzatának működése nem biztosított, emiatt bevételi
forrásokra van szükség, hogy biztosítani tudják a szolgáltatásokat, azok színvonalát, hogy a
továbbiakban is elégedett városlakókkal találkozzanak. Erre vonatkozóan volna javaslatuk,
hogyan lehetne a bevételi oldalt, annak forrását előteremteni.

Kiss Attila polgármester: A költségvetésben hiány van több okból adódóan. A pályázati
visszafizetések nőnek, a bevételek megborultak. Tekintettel arra, hogy megborult a
költségvetési egyensúly, valahogy helyre kell állítani. Az előző napirendben azt vizsgálták,
hogyan tudnák csökkenteni a költségeket, most pedig arra keresnek alternatívát, hogyan tudnák
a bevételeket növelni. Olyan Újszerű megoldást javasol, mely szerint hirdessenek meg egy
közérdekű kötelezettségvállalási lehetőséget a városban élő, főként vállalkozásban
tevékenykedők részére, de akár magánszemélyek is adakozhatnak, illetve jog személyiséggel
nem rendelkező társaságok is. A felhívás alapján arra kérnek közreműködést, hogy támogassák
az önkormányzatot bizonyos alapfeladatai ellátásában. Olyan adományozókat keresnek, akik
főként a településfejlesztés, településüzemeltetés, egészségügyi, közművelődési,
gyermekjóléti, szociális ellátásokkal, a helyi környezet- és természetvédelemmel, a helyi
közfoglalkoztatással, turizmussal, valamint a sport, és ifjúsági ügyekkel kapcsolatos közérdekű
feladatok ellátásának biztosítását. A felhívást a honlapon teszik közzé, erre lehet jelentkezni az
abban foglaltak szerint. Amennyiben az adományozó hozzájárul, akkor megjelenik a honlapon
is. Kéri a jegyzőt, vizsgálja felül a most elfogadott SzMSz-t, hogy mire van jogosultsága a
polgármesternek, mire hatalmazza fel az Mötv., illetve mi alól mentesül. Tehát meg kell
vizsgálni, hogy a polgármester dönthet-e az adomány elfogadásáról, és annak felhasználásáról
bizonyos összeg szerint. Nyilván egy 1500 forintos adományt is köszönnek, de nem fogják
elfogadni, mert több vele a papírmunka és járulékos költség, mint amilyen feladatokat
finanszírozni tudnának belőle, tehát nem ilyen kisösszegű adományokra gondolnak.
Amennyiben az adományozó kéri, akkor a polgármester kötne vele megállapodást. Azért most
döntenek ebben a témában, mert bíznak abban, hogy még ebben az évben lesz olyan cég,
cégcsoport, aki támogatja majd az önkormányzatot. Ha polgármester jogosult dönteni ebben a
kérdésben természetesen utólagos tájékoztatás mellett, akkor a pénzforgalmi szemlélet szerint
egyszerűbb az ügyintézése.

Uray Attila képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: A bizottság tárgyalta, és etfogadásra
javasolja a határozati javaslatot. Ezzel a lehetőséggel veszíteni nem lehet, csak nyerni.

Kiss Attila polgármester megnyitja a napirend vitáját, várja a kérdéseket.

Dr. Bobkó Géza képviselő arra kíváncsi, hogy ha valaki az ESZEl-nek akar felajánlást tenni,
az befolyásolja-e a szerződéskötést? Eletszerű az előterjesztés, mert például az intézményük
három adományozótól is kapott támogatást. Az egyik támogató inkognítóban akart maradni, ő
2 millió forintot adományozott. A másik, a megyaszói kft, aki 5 millió forintot adott az
intézménynek szabad felhasználás szerint, nem kértek szerződéskötést, és elszámolást sem. A
harmadik a Richter cég, aki 16 millió forintot adományozott, szerződés is készült, valamint
elszámolási kötelezettségük is van. Minden így befolyó pénzt orvosi eszközbeszerzésre
fordítottak.

Kiss Attila polgármester: Amennyiben az adományozó megcímkézi az adomány
felhasználását azon túl, hogy egészségügyi hozzájárulás, de az ESZEl számára, akkor azt Úgy
fogják elkölteni. Volt például egy magánadományozó, kéri az alpolgármestei-t, hogy ismertesse.
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Varkoly Ádám alpolgármester: A múlt héten Kecskésné Nagy Edit igazgató asszony egy
„Családokért” elnevezésű díjat kapott, amely anyagi juttatással is járt. Ezt az összeget igazgató
asszony szeretné felajánlani az óvoda mindkét alapítványának, tehát vannak jó példák,
kezdeményezések magánemberek részéről is. Ennek összege 500 ezer forint.

Kiss Attila polgármester várja a véleményeket.

Kun Dávid képviselő úgy gondolja, az államnak kell, hogy kötelezettsége legyen a nehéz
helyzetben lévő önkormányzatok segítése. Természetesen örül annak, hogy vizsgálják annak
lehetőségét, hogyan lehetne az önkormányzat anyagi helyzetén javítani, de meg kellene
vizsgálni az általa említett irányt is.

Kiss Attila polgármester: Emlékei szerint az egyik testületi ülésen elhangzott tájékoztató
arról, hogy milyen szakfeladatokat látnak el, arra mennyi állami támogatást kapnak, és mennyi
saját erővel kell kiegészíteni. Lehet, hogy a feladatfinanszírozás kevés, de az önkormányzat
ezen túlterjeszkedett. Ezek megdöbbentő számok voltak, számára nem is voltak ismertek. A
jegyző ezzel kezdte a munkát, hogy megvizsgálta a pénzügyi helyzetet, és elé tárta a számokat,
amivel jó sok álmatlan éjszakát okozott. Kéri a jegyzőt, hogy ismételten mutassa be ezeket a
számokat.

Dr. Béni Gyula jegyző: A hivatal 175 millió forint állami támogatást kap, ezzel szemben a
kiadás 329 millió forint. A Szerencsi Művelődési Központ és Könyvtár 43 millió forintot kap,
a kiadás 116 millió forint. Az Ovoda 403 millió forint, a kiadás 432 millió forint. Zempléni
Múzeum 16 millió forint, a kiadás 51 millió forint. ESZEl 1.766 mrd forint, a kiadás 1.097 mrd.
A Városgazda Kft. 31 millió az állami támogatás, az önkormányzati hozzájárulás 121 millió
forint. A Városüzemeltető KR nem kap állami támogatást, az önkormányzati hozzájárulás így
209 millió forint. Az összesen, amit az önkormányzatnak a saját bevételei terhére kell, hogy
kifizessen 1.103 mrd forint. A helyi adóbevételek kb. 800 millió forint, tehát a különbség 300
millió forint, ami a költségvetésből hiányzik durva számítás szerint.

Kiss Attila polgármester: Ezek a számok már az októberi testületi ülésre megvoltak. Az
önkormányzat nagyvonalúbban gazdálkodik, mint ahogyan azt tehetné. Saját, önerős
beruházásra, fejlesztésre már nem futja. Az egyik cégnél van beruházás, de van amortizáció is,
azonban nincs ráfordítható likvid beruházás. További nehézséget okozhat, ha nem úgy
teljesülnek az adóbevételek, az ingatlanértékesítés, vagy netalán egy pályázatot vissza kell
fizetni. Jövőre sokkal feszesebb, takarékosabb költségvetés, likvidgazdálkodás kell. December
végéig még a folyószámla hiteltörlesztést is ki kell egyenlíteni, ez 45 millió forint. Nem lehet
éven átnyúló tartozása az önkormányzatnak. A gazdálkodás helyreállításában kérni fogja az
irodavezető és jegyző Úr segítségét. Ehhez kapcsolódón tájékoztatja ajelenlévőket, valamint az
érdeklődőket, hogy november 15-én elbírálásra került ajegyzői pályázat. Öt pályázat érkezett,
ebből négy megfelelt a kiírásnak. A négyből három esetében jogi végzettség, és komoly szakmai
gyakorlat, de nem önkormányzati. Ennek megfelelően Dr. Béni Gyula nyerte el a jegyzői
álláshelyet, a jegyzői tisztséget december 1. napjától tölti be a hivatalnál. A többi pályázót is
kiértesítették a döntésről. Ajegyzői feladatokat az előzetesek szerint Mád településen is ellátja
majd.

Dr. Bobkó Géza képviselő még a költségvetési kérdésekhez kapcsolódóan megjegyzi, lehet,
hogy sokat költ az önkormányzat, de a továbbiakban is majd a testületnek kell abban döntést
hoznia, hogy a jövőben mennyit szán kultúrára, egészségügyre, alapfeladatok ellátására,
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szolgáltatások fenntartására. A testületnek kell eldönteni, hogy legyen-e rendezvény például, és
azt miből egészíti ki, ha betervezett keretösszeget túllépik, nem pedig a jegyzőnek. További
javaslata, hogy a képviselői alap intézményét függesszék fel, amíg a város nehéz anyagi
helyzetben van. Ez az összeg képviselőnként, havonta 50 ezer forint, kilenc képviselővel
számolva 54 millió forint egy évben. Ha ebben nem születik kollektív döntés, a maga részéről
akkor is lemond erről az összegről.

Kiss Attila polgármester: Igen, ez egy jó felvetés. Kérte irodavezető asszonyt, hogy gyűjtse
ki, meddig voltak a képviselői alap felajánlások kifizetve. Kb. 2,4 millió forint támogatás nem
lett kifizetve előzetes döntés alapján. Miért nem voltak kifizetve?

Kovács Enikő irodavezető: Forráshiány miatt.

Kiss Attila polgármester: Tehát nem volt rá pénz. Ez az önkormányzat még nem tett
felajánlásokat. Nyilván meg kell gondolni, és azt is, hogy kollektíven döntenek erről, vagy
személyenként. Nem véletlenül nem fizették ezeket ki, mert nem volt rá fedezet. Fontosabb
munkabért, és számlát fizetni, mint ezeket a felajánlásokat.

Uray Attila képviselő: Nagyon jó a képviselőtársa felvetése, de megkérdezi, hogy 2-3-4 éve
miért nem vetődött fel ez a gondolat, hogy nem rendelkeznek képviselői alap felajánlásról, ha
már nehéz a város gazdasági helyzete? Ugy tűnik, hogy mostantól van probléma, amikortól a
város vezetése változott.

Kiss Attila polgármester megismétli, hogy nem véletlenül nem voltak ezek a felajánlások
kifizetve. További kérdés, hozzászólás, vélemény hiányában szavazásra bocsátja a határozati
javaslatot. Változatlan formában és tartalommal terjeszti elő a döntési javaslatot. Jogász által
érkezett észrevétel volt, hogy szerepeltessék a kiírásban, melyik évre vonatkozik. Ezen
észrevétel alapján is módosítás nélkül bocsátja szavazásra, és ha szükséges, akkor majdjövőre
is kiírják a felhívást. Ugy gondolja, hogy ez évre szól, és a decemberi ülésig megvizsgálják,
kell-e ehhez SzMSz-t módosítani.

Döntési javaslat:
Szerencs Város Önkormányzata Képviselő-testületének

/2024. ( ) határozata
a „Szerencs városért” elnevezésű közérdekű kötelezettségvállalás szervezéséről

Szerencs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a „Szerencs városért” elnevezésű
közérdekű kötelezettségvállalás szervezéséről az alábbi döntést hozza:

1. Szerencs Város Önkormányzata (továbbiakban: Önkormányzat) közérdekű
kötelezettségvállalást szervez a helyben biztosítandó különösen a településfejlesztés,
településüzemeltetés, egészségügyi, közművelődési, gyermekjóléti, szociális
ellátásokkal, a helyi környezet- és természetvédelemmel, a helyi közfoglalkoztatással,
turizmussal, valamint a sport, és ifjúsági ügyekkel kapcsolatos közérdekű feladatok
ellátásának biztosítására.

2. A közérdekű kötelezettségvállalás szervezésére vonatkozó „Felhívást” a jelen határozat
melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja.



3. A határozat melléklete szerinti „Felhívás” Szerencs város hivatalos honlapján
(www.szerencs.hu) kerül közzétételre.

4. A kötelezettségvállaló kérésére a kötelezettségvállaló és az Önkormányzat között
írásbeli megállapodás köthető.

5. Szerencs város polgármestere jogosult a közérdekű célra történő felajánlások
elfogadására, valamint a 4. pont szerinti megállapodás megkötésére.

6. Szerencs város polgármestere kötelezettséget vállal a közérdekű kötelezettségvállalás
feltételrendszerének biztosítására.

7. A Képviselő-testület meghatalmazza a polgármestert, hogy a „Szerencs városért”
elnevezésű számlát nyissa meg, és az ide érkező felajánlások elkülönített
nyilvántartásáról gondoskodjon.

8. A „Szerencs városért” elnevezésű számlán lévő összeg felhasználásáról a polgármester
jogosult dönteni, kizárólag az I. pontban meghatározott közérdekű célok megvalósítása
érdekében.

9. Szerencs város polgármesterének feladata, hogy a befizetett pénzeszközök
felhasználásáról a közérdekű kötelezettségvállalókat az önkormányzat hivatalos
honlapján tájékoztassa.

Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester

Melléklet a 2024.( ) határozathoz

FELHÍVÁS
„Szerencs városért” elnevezésű közérdekű kötelezettségvállalásra

Szerencs Város Önkormányzata a helyben biztosítandó különösen a településfejlesztés,
településüzemeltetés, egészségügyi, közművelődési, gyermekjóléti, szociális ellátásokkal, a
helyi környezet- és természetvédelemmel, a helyi közfoglalkoztatással, turizmussal, valamint a
sport, és ifjúsági ügyekkel kapcsolatos közérdekű feladatok ellátásának biztosítására
közérdekű kötelezettségvállalást szervez.

1. A támogatás fogadására közérdekű kötelezettségvállalás keretében történő közcélú
adomány-juttatás keretében van lehetőség.

2. A vagyoni juttatást felajánló magánszemélyek, jogi személyek,jog személyiséggel nem
rendelkező szervezetek kötelezettséget vállalnak arra, hogy vagyoni szolgáltatásukkal
hozzájárulnak a fent meghatározott közérdekű cél megvalósításához.

3. A felajánlás tartalma:

- A felajánlásnak tartalmaznia kell a közérdekű célt, és
- a felajánlott vagyoni szolgáltatás tartalmát (pénzösszeget).
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A közérdekű kötelezettségvállalást érintően a kötelezettségvállaló külön kérése esetén
— a kötelezettségvállaló Szerencs Város Önkormányzata írásbeli megállapodást köt.

4. A pénzbeli felajánlásokat a „Szerencs városért” elnevezésű számlára lehet teljesíteni.

5. A befizetésről bővebb információt Szerencs Város Önkormányzata a 47/565-202
titkársági telefonszámán, vagy a pol~ármester aszerencs.hu; hivatal(~szerencs.hu e
mail címeken lehet kérni.

6. Az Önkormányzat az adományról — a támogató kérésére — igazolást állít ki a vonatkozó
jogszabályi előírásoknak megfelelően.

7. A fenti számlára befizetett pénzeszközök tekintetében Szerencs város polgármestere
kötelezettséget vállal arra, bogy azokat maradéktalanul és kizárólag a helyben
biztosítandó közérdekű feladatok körében ellátandó önkormányzati feladatok
megvalósítására fordítja.

8. A közérdekű kötelezettségvállalók adatai — amennyiben hozzájárulásukat kifejezetten
megadják a város hivatalos honlapján (www.szerencs.hu) közzétételre kerülnek.

Kiss Attila
polgármester

SZAVAZÁS
Képviselők száma: 9 fő
Jelen van: 9 fő
Szavazott: 9 fő
Igen szavazat: 9
Nem szavazat: O
Tartózkodás: O

A Képviselő-testület 9 igen, O nem szavazattal, O tartózkodás mellett az alábbi döntést hozza:

Szerencs Város Önkormányzata Képviselót.testületének
143/2024. (XL 20.) határozata
a „Szerencs városért” elnevezésű’ közérdekű kötelezettségvállalás szervezéséről

Szerenes Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a „Szerencs városért” elnevezésű
közérdekű kötelezettségvállalás szervezéséről az alábbi döntést hozza:

1. Szerencs Város Önkormányzata (továbbiakban: Önkormányzat) közérdekű
kötelezettségvállalást szervez a helyben biztosítandó különösen a településfejlesztés,
településüzemeltetés, egészségügyi, kozművelődési, gyermekjóléti, szociális
ellátásokkal, a helyi környezet- és természetvédelemmel, a helyi közfoglalkoztatással,
turizmussal, valamint a sport, és ij]úsági ügyekkel kapcsolatos közérdekű feladatok
ellátásának biztosítására.

2. A közérdekű kötelezettségvállalás szervezésére vonatkozó „Felhívást” aJelen határozat
melléklete szerinti tartalommalJóváhagyja.



3. A határozat melléklete szerinti „Felhívás” Szerencs Város hivatalos honlapján
(‘www. s:erencs. hu) kerül közzétételre.

4. A kötelezettségvállaló kérésére a kötelezettségvállaló és az Önkormányzat között
írásbeli megállapodás köthető

5. Szerencs város polgármestere jogosult a közérdekű célra történő felajánlások
elfogadására, valamint a 4. pont szerinti megállapodás megkötésére.

6. Szerencs város polgármestere kötelezettséget vállal a közérdekű kötelezettségvállalás
feltételrendszerének biztosítására.

7. A Képviselő-testület meghatalmazza a polgármestert, hogy a „Szerencs városért”
elnevezésű számlát nyissa meg, ás az ide érkező’ felajánlások elkülönített
nyilvántartásáról gondoskodjon.

8. A „Szerencs városért” elnevezésű számlán lévő összegfelhasználásáról a polgármester
jogosult dönteni, kizárólag az 1. pontban meghatározott közérdekű célok megvalósítása
érdekében.

9. Szerencs város polgármesterének feladata, hogy a bejizetett pénzeszközök
felhasználásáról a közérdekű kötelezettségvállalókat az önkormányzat hivatalos
honlapján tájékoztassa.

Határidő’: folyamatos
Felelős: polgármester

Melléklet a 2024. ( ) határozathoz

FELHÍVÁS
„Szerencs városért” elnevezésű közérdekú’ kötelezettségvállalásra

Szerencs Város Önkormányzata a helyben biztosítandó különösen a településfejlesztés,
településüzemeltetés, egészségügyi, közművelődési, gyermekjóléti, szociális ellátásokkal, a
helyi környezet- és természetvédelemmel, a helyi közfoglalkoztatással, turizmussal, valamint a
sport, és jJ]úsági ügyekkel kapcsolatos közérdekű feladatok ellátásának biztosítására
közérdekű kötelezettségvállalást szervez.

]. A támogatás fogadására közérdekű kötelezettségvállalás keretében történő közcélú
adomány-juttatás keretében van lehetőség.

2. A vagyoni juttatást felajánló magánszemélyek, jogi személyek, jog személyiséggel nem
rendelkező szervezetek kötelezettséget vállalnak arra, hogy vagyoni szolgáltatásukkal
hozzájárulnak afent meghatározott közérdekű cél megvalósításához.

3. A felajánlás tartalma:

- A felajánlásnak tartalmaznia kell a közérdekű célt, és
- afelajánlott vagyoni szolgáltatás tartalmát (pénzösszeget).



A közérdekű kötelezettségvállalást érintően a kötelezettségvállaló külön kérése esetén
a kötelezettségvállaló Szerencs Város Önkormányzata írásbeli megállapodást köt.

4. A pénzbelifelajánlásokat a „Szerencs városért” elnevezésű szám lára lehet teljesíteni.

5. A beJ?zetésről bővebb információt Szerencs Város Önkormányzata a 4 7/565-202
titkársági telefonszámán, vagy a pol2ármester~.s:erencs.hu; hiva’al(~,s:erencs.hu e
mail címeken lehet kérni.

6. Az Önkormányzat az adományról a támogató kérésére igazolást állít ki a vonatkozó
jogszabályi előírásoknak megfelelően.

7. A fenti szám lára bejizetett pénzeszközök tekintetében Szerencs város polgármestere
kötelezettséget vállal arra, bogy azokat maradéktalanul és kizárólag a helyben
biztosítandó közérdekű feladatok körében ellátandó önkormányzati feladatok
megvalósítására fordítja.

8. A közérdekű kötelezettségvállalók adatai — amennyiben hozzájárulásukat k~fejezetten
megadják a város hivatalos honlapján (www.szerencs. hu) közzétételre kerülnek.

Kiss Attila polgármester megköszöni az aktív részvételt, további napirendi pont hiányában a
rendkívüli ülést berekeszti.

r. IMGyula
jegyző

jegyzőkönyv-hitelesítő

Hanganyagról lejegyezte:
Szerencs, 2024. november 26.
Farkas Beáta teslületi referens
(;~ ~jJQ~_

Kiss Attila
polgármester

Kiss Attila
polgármester




